

today 26 27

One-file endo *One-file endo*



Ein Interview mit WaveOne Entwickler Julian Webber.
An interview with WaveOne developer Julian Webber.

» Seite 4 » page 4

Shofu feiert *Shofu celebrates*



Wolfgang van Hall verabschiedet sich von Kollegen und Freunden.
Wolfgang van Hall says farewell to colleague and friends.

» Seite 6 » page 6

Cercon *Cercon*



Gewinner der Campus Challenge im Rahmen der IDS ausgezeichnet
Winners of the Campus Challenge Awards honoured at IDS.

» Seite 10 » page 10

Neue Dimension der interaktiven Mundpflege *A new dimension of interactive oral care*

Oral-B macht Elektrozahnbürste zum persönlichen Mundpflegeberater
Oral-B makes your electric toothbrush your personal advisor in oral hygiene

Die häusliche Oralprophylaxe des Patienten kann jetzt auf innovative Weise optimiert werden. Als Weltpremiere präsentiert Oral-B auf der IDS die neue elektrische Zahnbürste Oral-B Triumph 5000 mit Smart Guide. Unter dem Motto von „Care“ zum „Coaching“ informierte Procter & Gamble Oral Health auf einer Pressekonferenz am gestrigen Freitag über diese fortschrittliche Technologie.

Prof. Dr. Nicole B. Arweiler, Direktorin und Lehrstuhlinhaberin der Abteilung für Parodontologie der Philipps-Universität Marburg, zeigte anhand diverser Studien die Überlegenheit elektrischer Zahnbürsten gegenüber der manuellen Zahnbürste. Da-

today » Seite 2



Regina Illmaier, Go to Market Manager Procter & Gamble
Regina Illmaier, Go to Market Manager Procter & Gamble

Patients' oral prophylaxis at home can now be optimized in a new way. At the IDS, Oral B presented its new electric toothbrush, Oral-B Triumph 5000 with Smart Guide. Under the slogan "From Care to Coaching" Procter &

today » page 2

Werden Sie Prophylaxeprofi *Become a Periodontal Disease Management Professional*

Swiss Dental Academy will Behandlern kompetente Unterstützung bieten
Swiss Dental Academy committed to providing advanced clinical education

Professionelle Prophylaxe ist inzwischen ein nicht mehr wegzudenkender Standard in der modernen Zahnarztpraxis. Diese Entwicklung ist ein Grund für die Erfolgsstory der Swiss Dental Academy. Allein im vergangenen Jahr führte das Institut in Nyon, Schweiz, mehr als 600 Kurse durch. In über 19 Ländern weltweit vertreten, beschäftigt es inzwischen ein Team von rund 50 speziell geschulten Trainerinnen.

Beginnend beim Aufklärungsgespräch, über die korrekte Abrechnung, bis hin zur effizienten Durchführung einer Prophylaxesitzung, ist der Weg zur erfolgreichen Prophylaxesitzung oft beschwerlich. Dabei lohnt sich der Einsatz, denn das Potenzial für die Praxis ist enorm. Laut dem Ergebnis einer repräsentativen Befragung ist rund ein Viertel der Bevölke-

zung bereit, auch aus dem eigenen Portemonnaie in die Schönheit der Zähne zu investieren. Die Mehrzahl der Befragten legt dabei Wert auf eine intensive Beratung durch das zahnmedizinische Fachpersonal.

today » Seite 2



Professional periodontal disease management has become an integral part of modern clinical practice which is one of the reasons for the success story of the Swiss Dental Academy. Last year alone the institute based in Nyon, Switzerland, conducted more than 600 courses worldwide. Today it is present in more than 19 countries with a team of 50 specialized trainers.

From an initial discussion with patients and a proper fee structure, to efficient procedures in biofilm management, SDA leads the way to successful periodontal disease management. It is worth the effort, because the potential for the practice is enormous. The results of a representative survey show that a quarter of the population is willing to invest in beautiful

today » page 2

People of today



Stanley M. Bergman, Chairman and Chief Executive Officer of Henry Schein

Henry Schein is dedicated to helping European dental practitioners operate their practices efficiently and provide the highest quality care. Like many of our customers, we are committed to expanding access to care for underserved populations through Henry Schein Cares, our global social responsibility program.

SHOFU
Halle / Hall: 4.1
Gang / Aisle: A / B
Stand / Booth: 40/49

Zahnärztliches Speziallicht
Kostenlos
Alles was Sie zum Thema Licht wissen müssen!
Halle 11.1 C30/D31
degré K

3shape
3Shape TRIOS®
Intraoral digital impression solution launched at IDS

- Spray-free for optimal accuracy, patient comfort and efficiency
- Ultrafast Optical Sectioning Technology™ for true geometries
- Optimized for a wide range of dental indications
- Autoclaveable scan tip
- Open scans to ensure maximum flexibility when choosing your lab partners

Technology designed the way you work
- solutions for Dental Laboratories and Dental Clinics.

3Shape A/S
Holmens Kanal 7
1060 Copenhagen, Denmark
P: +45 7027 2620
www.3shapedental.com

Meet us in
Hall 4,2 N090